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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly
VI saziv

Prolećna sesija

Komisija za Evropske integracije
Sednica br. 19.
Priština, 19.04.2018, u 14:00
Zgrada Skupštine, sala N-303

ZAPISNIK

Prisustvovali su: Blerta Deliu- Kodra, Armend Zemaj, Fitore Pacolli, Fatmire
Kollçaku, Ilir Deda, Zenun Pajaziti, Ahmet Isufi, i Milaim Zeka,.

Otsutni: Fikrim Damka, Glauk Konjufcai Adem Hoxha.

Iz osoblje za podršku Komisiji: Ahtere Loxha, Adelina Demolli, Safet Beqiri i
Florent Mehmeti.

Ostali učesnici, predstavnici: GIZ-a, OEBS-a, NDI, KDI, Kancelarija EU-a i medije.

Predsedavala je – predsednica Komisije Blerta Deliu- Kodra.

Dnevni red:

1. Usvajanje dnevnog reda;
2. Usvajanje zapisnika sa 28.3.2018 i 30.3.2018.god.;
3. Diskusija sa g-đom Dhurata Hoxha, ministar za evropske integracije, u vezi

izveštaja o našoj zemlji za 2018.god.
4. Razmatranje Nacionalnog programa za sprovođenje Sporazuma za

stabilizaciju i pridruživanje (PKZMSA) 2018-2022;
5. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-001 o izmenama i dopunama Zakona

br. 02/L-31 o verskim slobodama na Kosovu, sa amandmanima
Funkcionalne komisije iz aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-a;

6. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-012 o glavnom gradu Republike
Kosova, Prištinu, sa amandmanima Funkcionalne komisije iz aspekta
usklađenosti sa zakonodavstvom EU-a;

7. Razno.
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1. Usvajanje dnevnog reda

Dnevni red je usvojen bez izmena .

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od 28.03.2018 i  30.03.2018.god

Zapisnici navedenih sednica su usvojeni bez primedbi.

3. Diskusija sa g-đom Dhurata Hoxha, ministar za evropske integracije, u vezi
izveštaja o našoj zemlji za 2018.god.

Predsednica, poželela je dobrodošlicu ministrici  i rekla da smo dobili izveštaj za
2018.god., gde se odražavaju dostignuća i izazovi institucija Republike Kosova, u
odnosu na obaveze koje smo preuzeli u našem evropskom putanju. U izveštaju se vidi
da u određenim oblastima imamo progresa ali trebaju se angažirati sve institucije za
adresiranje izazova koji su evidentirani.
Skupština će ispuniti svoje zakonske obaveze. Komisija za Evropske integracije sigurno
će imati prioritet nadzor sprovođenja zakona, koji su istaknuti kao nalazi u navedenom
Izveštaju. U nastavku je otvorila raspravu i dala reč ministrici.

Dhurata Hoxha, ministarka za evropske integracije, fokusirala se na zbir
pozitivnih ocena iz navedenog Izveštaja.

Pozitivno su ocenjeni nacionalni i lokalni izbori iz prošle godine koji su održani na
regularan način i konkurentnu atmosferu između političkih stranaka ali i ratifikacija
sporazuma za demarkaciju sa Crnom Gorom, kao i dostignuća u javnoj administraciji i
pre razmatranju agencija i ostalih nezavisnih tela, progres u sprovođenju zakonskog
paketa za integrisanje sudija i tužilaca iz srpske zajednice u pravnom sistemu Kosova,
uključujući i napredak u borbi protiv korupcije i organizovanog kriminaliteta i za
tretiranje označenih slučajeva.

Isto tako se ceni naš angažman u dijalogu za normalizaciju odnosa sa Srbijom. Što se
ekonomskih kriterija tiče, smatra se da imamo rezultate u ekonomskom razvoju i da je
poboljšana sredina za poslovanje i da je Vlada poštovala fiskalno pravilo o budžetskom
deficitu. Izvoz beleži rast a isto tako napretka ima i u ključnim oblastima Acquis-a, kao
što su: sloboda tokova robe, porezi, carine, javne nabavke, konkurencija kao i
menadžiranje redovne i ilegalne migracije.

Ali u toku ovog izveštajnog perioda imali smo i izazove i zaostajanja.

Ministarstvo za evropske integracije je koordinisalo pripreme Nacionalnog programa za
sprovođenje SSA 2018-2022, gde su predviđene kratkoročne i srednjoročne mere za
adresiranje nalaza, Izveštaja. Isto tako u toku ove godine ovo će Ministarstvo
koordinisati susrete struktura SSA u sklopu kojih će predstavnici Evropske komisije
diskutovani o nalazima i merama koje se trebaju preduzeti.
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Predsednica, je pitala: koje su glavne tačke gde će te se vi kao Ministarstvo fokusirati?
I dali će te se susresti sa Ministarstvima linija i koje su mere?  S obzirom da imate
ulogu koordinatora u ovom procesu.

Armend Zemaj, jasno je da izveštaj nije još uvek institucionalno tretiran i suočavanje
argumenata i interese javnosti kao i uloge Skupštine o nalazima, zaključcima,
izazovima, kao i eventualnim dostignućima koja su prikazana.
Kao i svaki  drugi Izvešaj, ovaj prikaže institucionalne slabosti i naše ciljeve koji su
fragmentovani u evroatlantskim integracijama. Moramo videti realnost da se suočimo s
time i kročimo dalje u 2018.god. Ono što vi ministarko smatrate progres, moramo biti
korektni i iskreni jer sve to se odnosi na 2017.god. izuzev sporazuma sa Crnom Gorom.
To znači da se obaveze morali biti ispunjene su male a posebno borba protiv korupcije.
Dozvolite mi da ističem određene potencirane primedbe a vi morati  misliti kako ćemo
pristupiti, jer kao opozicija znamo našu ulogu i deo odgovornosti, ali morate se izjasniti
i uzmete u obzir ne samo kao ministarstvo nego kao Vlada, kako će te omogućiti bar se
u ovoj godini dobije liberalizacija viza i pojašnjenje naše pozicije partnerstva sa EU-
om.

Počeli ste sa pozitivno ocenjenim izborima, ali stalna politička fragmentizacija i
polarizacija su negativno uticale na ulozi Skupštine i negativnim rezultatima Vlade, što
ukaže na klimu disbalansa između koalicije i opozicije.

Što se vladavine zakona tiče i borbe protiv korupcije, Izveštaj EU-a  2018.god., ne
predstavlja neki vidni napredak što se ispunjavanja kriterija tiče i koji se nadovezuju na
reformama u pravosuđu, nego više se ističe zakašnjenje usvajanja paketa zakona i
krhkost sudskog sistema Kosova u odnosu na političke uticaje. Prema tome borba
protiv korupcije ostaje ogroman izazov tako da izveštaj ne prikaže neki napredak u
ovom pravcu, tako da u odnosu na 2016.god. izgleda da ima zaostajanja.
Naredni deo koji se negativno ističe su napori nekih poslanika da stavljaju van snage
Zakon o specijalizovanim komorama i Zakon o specijalnom tužilaštvu, za to je
evidentno i neophodno da Kosovo realizira u celini svoje međunarodne obaveze o
navedenim komorama i tužilaštvu. Sada ste vi odgovorni ali i rukovodioci institucija iz
vaših političkih grupacija koji su prećutno bili  za udaljavanje ove tendencije ali opet je
istaknuto da postoje dvojbi u odnosu na nosioce ovih institucija.
Kod reforme javne administracije, postoji stalna politizacija administracije što ostaje ne
samo zabrinutost nego  i negativni uticaj na efikasnost i profesionalnu nezavisnost
javne administracije.

Insistirao sam da u sklopu Komisije za Evropske integracije stvaramo ustavni odnos sa
Sudskim i Tužilačkim savetima  Kosova kako bi videli njihove zahteve jer se u
Izveštaju kaže da je sudski sistem Kosova još uvek u ranim povojima i da su postignuti
određeni napreci, delimično u sprovođenu dotični zakona pravosuđa samo od
2015.god. i da je sudstvo još uvek pod nepotrebnim političkim uticajima. Prema tome
ne želimo da imamo sporo i ne efikasno pravosuđe, što je dokazano i liberalizacijom
viza kao i daljim kretanjima Republike Kosova u integraciju u evro-atlantskim
strukturama.
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Ahmet Isufi, u pravo smo dobili Izveštaj i imamo potrebu kao poslanici i komisija da
ga detaljno raščlanimo, generalno, i imaćemo sednicu gde ćemo šire diskutovati, ali
uopšteno. Ono što smo mogli videti u ovom Izveštaju je ocena da smo nešto
napredovali a što se izmena tiče koje su mogle biti u toku godine uglavnom se odnosi
na demokratskim institucijama u stvari imao izbore koji su visoko ocenjeni po tom u
sudstvu i tužilaštvu imamo početne promene ali i ponuđeni paket zakona vršiće
pozitivne izmene u tom smislu.

Glavni elementi mislim da su disciplinsko angažiranje institucija i administracija sa
dobrim učinkom, ali ujedno i angažovanje u aspektu pokrivanja resora koji su imali
hendikep u prošlosti a sada imaju pozitivne promene. Ono što nas treba činiti
pažljivima i ne samo za ispunjavanje kriterija zbog liberalizacije viza, nego za promenu
života na Kosovu, funkcionisanju institucija i države u celini. To bi trebalo biti naše
prvo interesovanje  uređujući naš sistem unutra bićemo u mogućnosti za bolju
performansiju na međunarodnu scenu. Vi kao ministar za Evropske integracije imate
dominantnu ulogu i u tome trebamo da zajedno sa Parlamentarnom komisijom za
evropske integracije, i institucimama koje su povezane sa integracijama da ne činimo
samo improvizacije nego da se duboko menjaju stvari, kako bi imali napredak Kosova.

Fitore Pacolli, ministarko, na vas spada dvostruki teret u slučaju neuspeha Izveštaja jer
ste bile ministar pravde, za vreme kada ovaj Izveštaj zbraja neuspehe a sada kao
ministarka Evropskih integracija. Za to mora se polagati računa zašto je Izveštaj takav?

Kada god ste izveštavali pred Komisijom, uvek je bilo površno i rekli da idemo dobro
sa reformama za Evropske integracije.
Imamo zaostajanja koje nikada nisu izveštavane u komisiji ili Skupštini. Isto je i sa
SSA-om. Ako uzmemo sve vaše interviste gde ste medijima izjavili da smo veoma
dobro sa SSA-om, a Izveštaj kaže suprotno. Prema tome, htela bi odgovor, zašto niste
tačno izveštavali i zašto ste manipulisali i nas poslanike, jer smo bili ubeđeni da se
uvezi SSA smo na dobrom putu, isto tako i o borbi protiv organizovanog kriminaliteta i
korupcije da je Kosovo ispunilo uslove. Doneli ste na Skupštinu sporazum o
demarkaciji i sled toga poklonili smo Crnoj Gori preko 8200 ha.

Izveštaj konstatira da borba protiv korupcije je izazov i zabrinutost za Kosovo. Rekli ste
da ima  progresa u registrovanju dokaza a u Izveštaju se kaže da obeležen je nešto
progresa. Broj konfiskacija ostaje još uvek mali – nedovoljno. Ovaj Izveštaj skreće
pažnju kod broja pravosnažnih presuda i financijska istraga i konfiskacija aseta ostaje
nedovoljna. Sled toga obmanuli ste građane kao da ste ispunile kriterije.

Na prošloj sednici je bio izveštaj 3 stručnjaka i rekli smo vam koja je realnost. Vi ste
rekli da se isti ne uzima u obzir, jer je Izvešaj 3 nezavisna stručnjaka koji su izradili
studiji, ali uzet je u obzir, i ako mnogo toga još uvek držite u tajnosti, i ako ima i istih
stvari. Izveštaj sam dostavila poslanicima i zahtevam objašnjenje zašto niste
poslanicima dostavili Izveštaj preko njihovih zvaničnih email-adresa?
Kao ministar pravde ste podbacili. Izveštaj ističe da sistem pravosuđa ostaje u ranijim
povojima i da ima nekog progresa u sprovođenju zakonskog paketa 2015.god. šta ste
radili dve godine kada ste imali i Ministarstvo pravde i Ministarstvo integracija za
sprovođenje tog paketa? Prema tome zaostajemo, sudstvo je krhko i imamo mnogih
političkih intervencija. Prema tome za sve ove neuspehe trebate danas da nam polažete
računa. Zašto niste rekli istinu?
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Ilir Deda, kada je objavljen Izveštaj progresa, bio sam u Berlinu i ono što je pomoglo
našoj poseti tamo je to što većina kriterija za liberalizaciju viza već ispunjeno, dok
izveštaj je loš i očekivali smo da će biti drugačiji. Ali, ministarko , prioritet je da se što
pre u toku ovog meseca usvaja Zakon o konfiskovanju imovine, jer smo zadnjem vozu
za liberalizaciju viza i u toku maja i leta moramo posetiti 3 ili 4 zemlje UE-a kako bi
dobili pozitivnu odluku od zemalja članica.

Liberalizacija viza je odgovornost ne samo jednog ministarstva nego svih institucija
Kosova, bar Alternativa sa LDK-om neće dovesti u opasnost ovaj proces i da ćemo
nastaviti lobiranje ako želimo pozitivnu odluku zemalja članica, u drugom polugodištu
ove godine.
U nastavku je rekao da se treba zvanično zahtevati od ostalih delova Vlade da odlučno
ojačaju borbu protiv kriminala i korupcije. To se ne odnosi samo na liberalizaciju nego
i na  kredibilitet zemlje jer to utiče i na ostalim oblastima i na kraju moramo biti
odgovorno u odnosu na ovu situaciju ne baš povoljnu.

Milaim Zeka, je rekao da krivac za ne liberalizaciju viza je i opozicija, ali ne žele da
shvate, jer to je od životnog interesa za građane Kosova. Jasno je da odluka za
liberalizaciju je politička i da nisu ispunile   svi kriterijume kao npr. Ukrajina ili
Moldavija a na osnovu kriterija ni Rumunija ni Bugarska ne bi postale članice EU-a još
2000 godine. Ali stvar je da u ovoj borbi između istoka i zapada gde je i naša snaga
orijentisana  prema zapadu definiše agendu Brisela i Vašingtona za smanjivanje ruske i
srpske dominacije na Balkanu.  To znači da ćemo biti prihvatljivi i da ćemo se kretati
slobodno, onoliko koliko smo izvršili domaću zadaću, o tome ćemo nakon
liberalizacije. Žao mi je da se još uvek pozivamo na patriotske karte bilo i za
demarkaciju, jer još uvek nije nam jasno dali smo izgubili teritoriju ili ne. Mi nemamo
problema sa Crnom Gorom jer ta susedna zemlja ne predstavlja nikakvu pretnju.
Problem će nam biti nakon liberalizacije viza borba protiv  korupcije unutar Kosova i
nemojmo zaboraviti da neko može vas optužiti za korupciju. Fenomen korupcije je
proširen u celoj Evropi i da taj fenomen sistema korupcije na Kosovu je izgrađen od
UNMIK-a i EULEX-a. Moramo jasno reči ovima iz EU, nemojte nas prisloniti na zid.
Drago mije što su glavni kriterijumi za liberalizaciju viza ispunjeni i da ćemo nastaviti
borbu protiv korupcije i kriminaliteta, ali to će nam poduzeti vremena jer već 200
godina u skandinavskim zemljama se govori o korupciju i ista postoji i tamo još uvek i
u tim zemljama. Na osnovu toga čestitam vam ministarko o stavu, lobiranju i vašem
radu tako da će te imati našu podršku kao u Briselu tako i u našim susretima sa stranim
delegacijama, diplomatima i ostalima jer ne želimo da građani Kosova još uvek ostaju
izolirani i verujem da će do kraja godine i naši ljudi putovati slobodno i da će u
narednim izborima znati a koga da glasaju.

Fatmire Kollçaku, je rekla da se Izveštaj progresa ne treba razmatrati u kontekstu
liberalizacije  jer ako uzmemo u obzir prononciranja zvaničnika EU-a, g-đa Apostolova
je naglasila da organizovani kriminalitet i korupcija ostaju endemični.
I uz činjenicu da je do sada rečeno da demarkacija sa Crnom Gorom je glavni uslov,
istina je da najveći problem su kriminalitet i korupcija. Vlada, pred ovom činjenicom
mora biti izuzetno pažljiva i da preduzme korake i da ubedljive dokaze i da počne od
sebe. Jedino tada će dokazi biti ubedljivi da kao država smo odlučni da pomažemo
građanima da se slobodno kreču kao i državi da napreduje u svim aspektima.
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Ako se uporede Izveštaj iz 2016 i  2018.god. vidi se regres, jer imamo povećanje
nezaposlenosti i ostajemo najsiromašnija zemlja regije  i nije zabeležen nikakav
napredak u poboljšanju kvalitete obrazovanja i tretiranje praznina u osposobljavanju za
tržište rada, što je otežavajuće jer zemlje EU-a moraju pojedinačno dati svoje odluke.
Zna se da niko ne želi da bude poplavljen građanima druge zemlje gde je nezaposlenost
i siromaštvo u porastu. Liberalizacija podrazumeva putovanje na zapadu turistički i za
posete porodicama i to ako imaju sredstva ali nikako da budu konkurentni na tržištu
rada, ali na žalost siromaštvo ih prisiljava da odlaze.

Nije naš   cilj da ih prisilimo da odlaze nego da se slobodno kreću, ali da ostaju ovde i
da doprinosimo za našu zemlju.
U nastavku, u Izveštaju je naglašeno da se sektor energetike nastavlja da se suočava sa
ogromnim izazovima i nemamo nikakvog napretka po pitanjima životne sredine i
žalosno je jer zaista nema nikakvih pomeranja.
Što se izbora tiče, ministarka je rekla da imamo napretka, ali sa aspekta polova,

Izveštaj ističe da još uvek ima nesklada između zakonskog okvira o izborima i odredbe
zakona o ravnopravnom zastupanju. Naglašava se da se moraju preduzeti afirmativni
postupci za prevazilaženje prepreka koje sprečavaju žene da učestvuju u političkom
životu i da budu izabrane.

Poseban segment je posvećen Skupštini, zaista nismo mnogo efikasni u nadzoru Vlade i
moramo biti samo kritični. Naglašeno je da je i Vlada pre glomazna i svesni smo i da
smo uvek istakli velik broj zamenika ministara, savetnika i ostalih što utiče na stvaranju
politike dok na sednicama ne dolaze nam ministri i njihovi zamenici, kada se
razmatraju značajni zakoni. Isto tako konstatovan je zastoj u sprovođenju SSA i ERA-
e. Izveštaj, i u ovoj godini ističe da politizacija javne administracije ostaje u ozbiljnima
zabrinutost što negativno utiče na njihovu efikasnost i profesionalnu nezavisnost.

Ova je žalosna činjenica da ta konstatacija je godinama za redom. Ima zabrinutosti o
nezasluženim i ne  kompetentnim regrutovanjima i da je jedini kriterijum, za
zapošljavanje, politički. MJA još uvek nema dovoljne kapaciteta za aktivni nadzor
procedura regrutovanja. Što se sudstva tiče mnogo se govorilo,  i ističe se da još uvek
pod nepotrebnim političkim intervencijama i da administriranje u sudstvu ostaje ne
efikasno i sporo.

Fitore Pacolli, je rekla da Pokret Vetëvendosje izuzetno mnogo radio da bi unapredili
pozitivni proces za Kosovo. Nacrt zakona kog je zahtevao ili da inicira Ministarstvo,
inicirala ga Vetëvendosja, dana 29. marta 2018.god.

Ilir Deda, je rekao „ja sam izradio okvir u 2015.god.“.

Fitore Pacolli, je rekla da nemamo informacije da si doneo taj okvir za borbu protiv
kriminaliteta i korupcije. U izveštaju, str.18, kaže se da ima zaostajanja i preporučuje se
usvajanje zakonskog paketa za suspendiranje ili udaljavanje sa javnih funkcija visokih
zvaničnika. U nastavku, Izveštaj, ne govori samo o liberalizaciju nego i o našem putu
ka Evropskim integracijama, i za to moramo sesti i razmatrati koji će biti odnosi
Kosova s EU-om, šta prikaže Izveštaj progresa, kako ćemo pristupiti zemljama EU-a
koje nisu nas prizanavale. Prema tome tu nema progresa i moramo inicirati ta pitanja.
Kao zemlja, fokusirani smo samo kod sprovođenja SSA, jer imamo zaostajanja.
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Predsednica, je rekla da ne bi bilo dobro da se poslanici ne upuštaju na manipulativne
izjave za javnost jer to šteti našem Evropskom putu i da se Izveštaj ne može gledati
crno-belo jer isti ima svoje pozitivne ali i negativne strane koje ćemo tretirati, ali je
evidentno da ima naglašenog progresa u odnosu na liberalizaciju viza. Izveštaj
evidentira i fragmentizaciju i naglašenu polarizaciju u Skupštini kao i suzavac i
primenu Sporazuma o demarkaciji koji je otvorio put za liberalizaciju viza, ali nigde ne
piše koliko smo površine zemljišta  izgubili.

Ministarka, je rekla smo počeli da na sednicama Vlade da bude tačka dnevnog reda
Evropska agenda i proces evropskih integracija, gde se detaljno izveštava o
dostignućima i zaostanjima u ministarstvima i za to ćemo biti glasni dok i Premijer
zahteva angažiranje na sednicama Vlade. Slažem se da moramo biti iskreni o
dostignućima i izazovima, ali i da ne tumačimo krivo  izjave, moje ili bilo čije i nije
pošteno da se poveže izveštaj sa procesom liberalizacije viza. Proces liberalizacije je
imao 95 kriterijuma koje smo ispunili i sada preostaje ekipi ocenjivanja, koje će uskoro
doći da oceni i kriterijum borbe protiv kriminaliteta i korupcije. I ovde je bilo progresa i
ostajem iza svojih izjava, da će se liberalizacija viza desiti do kraja ove godine. Ne
treba se to povezati sa Izveštajem 3 stručnjaka, koji je naveden, jer to se ne odnosi na
Izveštaj o zemlji nego je izveštaj kojeg ekipe stručnjaka ocenjuju u svakoj zemlji a ne
samo kod nas.
U većini poglavlja Izveštaja se kaže da je bilo progresa, malo progresa, nešto progresa
ili mnogo progresa ali ističe se poglavlje gde se kaže da smo kod ekonomskog razvoja
imali više progresa ali da moramo biti realni i da ističemo i izazove.

Na kraju je ponovila da se ovim Izveštajem ne treba manipulisati u vezi procesa
liberalizacije viza jer je isti putokaz za nas u pravcu evropskih integracija. Naredni
izveštaj mora svakako imati pozitivnih odvijanja. Ovde se obeležava kao progres i
paket zakona kojeg smo usvojili pre dve nedelje i nije dobro da se manipuliše, jer
nikada nisam rekla da je ispunjena  evropska agenda reforme, jer uvek sam kritikovala i
rekla sam da su ispunjena samo dva od 22 kriterijuma i tražila sam konsenzus za  što
brži napredak u tom pravcu. Slažem se  da Zakon o ravnopravnosti polova mora se
sprovesti jer je nesreća da nije bilo žena za gradonačelnice i mislim da ima više
prostora za sprovođenje ovog Zakona  i da se unapredi agenda ravnopravnosti polova.

Armend Zemaj, za sve što je potencirano, g-đo ministarko, zahteva se
međuinstitucionalna saradnja. Dali imate konkretan plan nakon dobijanja izveštaja i šta
predviđate za sve ove nalaze i vremenski rok kojeg će te dati institucijama koje su
obavezne da koliko toliko eliminišu defekte ili da počnu sa ispravkama istih?

Ministarka, u kratko sam rekla da smo analizirali izveštaj i izvadili preporuke tako da
smo odredili i vremenski rok, jer naredni imput o izveštaju za narednu godinu će početi
septembra a mi trebamo da postignemo što više možemo i moramo imati mnogo veću
koordinaciju sa Skupštinom, da nam zakoni ne ostaju u komisijama kao što imamo
dosta slučajeva, izuzev Komisije za Evropske integracije s kojom imamo veliku
saradnju u podršku.  Sve ostale institucije odakle uzimamo impute, moraju biti mnogo
dinamičnije u radu.
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Predsednica, s obzirom na značaj ovog dokumenta i na diskusije, preporučimo da
Izveštaj o zemlji raspravlja na narednoj sednici. Isto ako u vezi ovog Izveštaja  imamo
zahtev 40 poslanika potpisnika da se diskutira na plenarnu sednicu.

4.Razmatrnaje Nacionalnog programa za sprovođenje Sporazuma za stabilizaciju
i pridruživanje (PKZMSA) 2018-2022

Predsednica, rekla je da Nacionalni program  predstavlja sve obuhvatni okvir
kratkoročnih konkretnih reformi i srednjoročne ciljeve za period 2018-2020.god., za
provođenje SSA. Deo njih je diskutovan od članova Komisije. Usvajanje i sprovođenje
tog dokumenta podrazumeva ne samo određivanje prioriteta i mera  i ne samo
približavanje zakonodavstva nego je i za sprovođenje politika institucija. Imajući u
obzir da koordinaciju procesa ponovnog razmatranja ovog dokumenta, učinilo je
Ministarstvo,  reč  dajem ministarki.

Ministarka, je rekla da je ovaj dokumenat nacionalno strateški za sprovođenje
Evropske agende i daje razmatran ponovno po drugi puta, odstupanja na snagu SSA i
pokrije period 2018-2022.god.  Ovaj petogodišnji program je izrađen u tesnoj saradnji
sa relevantnim izvršnim institucijama i sadrži kratkoročne mere za ovu godinu i
srednjoročne ciljeve prioriteta da se stigne do 2022. tu smo fokusirani u tri strateška
aspekta pristupanja EU-a za sprovođenje velikih obaveza, približavanje nacionalnog
zakonodavstva sa  EU-om kao i sprovođenje zakonodavstva koji je u skladu sa EU-om
putem unapređivanja politika, institucionalnih reformi i podizanja kapaciteta  sa
sprovođenjem u praksi. Program predviđa konkretne mere u sklopu 33 poglavlja
Acquis  koji sadrži sveukupno 534 mera, od kojih 147 su zakonodavne i 387 su
sprovodljive mere. Ovaj dokumenat nema budžetskog vakuma, što znači da celokupno
planiranje je budžetirano. Ovaj Plan je usklađen i sa Godišnjim planom Vlade, posebno
u zakonodavnom smislu, gde je već 95% nacrta zakona predviđena zakonodavnim
programom. Predviđene reforme ovim programom u ovoj i u naredne dve godine  su
značajne jer preuzeli smo obavezu i direktnu financijsku podršku putem IPA fondova,
posebno za reformu javne administracije. Prema tome ovde smo predvideli specifične
ciljeve koje trebaju se ispuniti ovim programom.

Nakon glasanja Komisija je jednoglasno donela ovu:

Preporuku

Usvaja se Nacionalni program za sprovođenje Sporazuma za stabilizaciju i
pridruživanje (PKZMSA) 2018-2022. i Skupštini se preporučuje za razmatranje.

5. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-001 o izmenama i dopunama Zakona br.
02/L-31 o verskim slobodama na Kosovu, sa amandmanima Funkcionalne
komisije iz aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-a

Predsednica – je iznela zakonsko mišljenje u vezi ovog N/Z zajedno sa amandmanima
Funkcionalne komisije. U EU ova oblast je nadležnost unutrašnjeg regulisanja zemalja
članica.
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Konstatirala je da odredbe ovog N/Z zajedno sa predloženim amandmanima, ne krše
opšta načela zakonodavstva EU i za to se preporučuje za usvajanje redovnom
procedurom na Skupštinu.

Nakon glasanja Komisija je jednoglasno donela ovu:

Preporuku

Nacrt zakona br. 06/L-001 o izmenama i dopunama Zakona br. 02/L-31 o verskim
slobodama na Kosovu, sa amandmanima Funkcionalne komisije ne krše osnovna
načela zakonodavstva EU-a i preporučuje se za usvajanje redovnom procedurom
na Skupštinu.

6. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-012 o  glavnom gradu Republike Kosova,
Prištinu, sa amandmanima Funkcionalne komisije iz aspekta usklađenosti sa
zakonodavstvom EU-a

Predsednica je iznela zakonsko mišljenje u vezi ovog N/Z zajedno sa amandmanima
Funkcionalne komisije. U EU ova oblast je nadležnost unutrašnjeg regulisanja zemalja
članica.
Konstatirala je da odredbe ovog N/Z zajedno sa predloženim amandmanima, ne krše
opšta načela zakonodavstva EU i za to se preporučuje za usvajanje redovnom
procedurom na Skupštinu.

Nakon glasanja Komisija je jednoglasno donela ovu:

Preporuku

Nacrt zakona br. 06/L-012 o  glavnom gradu Republike Kosova, Prištinu, sa
amandmanima Funkcionalne komisije ne krše osnovna načela zakonodavstva EU-
a i preporučuje se za usvajanje redovnom procedurom na Skupštinu.

7. Razno

Za ovu tačku dnevnog reda nije bilo diskusija

Sednica je završena u 15:30.časova

Pripremilo je:
Osoblje za podršku Komisiji

Predsednica Komisije,
Blerta Deliu- Kodra
--------------------------


